
 



Beste Bayakavriend, 

 

De voorbije maanden waren bewogen tijden in het leven van zr Lieve. 

Vroeger dan voorzien is zij tijdens de zomer naar België teruggekomen 

omdat vader Valère erg ziek was. Het werd helaas ook een afscheid. 

De editie ‘Bayakafeest 2021’ werd de eerste zonder ouders sinds 1994. 

Zr Lieve verwoordt haar pijn en haar geloof.  

Op 28 november is zij na deze intense en moeilijke maanden opnieuw 

vertrokken naar haar weeskinderen in Congo. We lezen in dit krantje dat 

de situatie in Congo ondertussen ook niet verbeterd is en hoe 

coronamaatregelen ook een grote impact hadden op de scholen.  

Moedig gaan wij met zr Lieve verder om goedheid te zaaien in deze 

wereld. Wij zijn u, beste Bayakavriend, dan ook heel dankbaar dat u met 

ons mee wil zaaien. Er is zo ontzettend veel te doen. De media zijn de 

voorbije tijd vooral gefocust op de coronapandemie. En die pandemie 

eiste inderdaad al een hoge tol aan mensenlevens. Dat moet niet worden 

geminimaliseerd. Maar soms vergeet men dat er veel meer mensen van 

de honger sterven dan aan Covid-19, elke dag opnieuw. En 80 miljoen 

mensen in deze wereld zijn op de vlucht…Ja, naast corona is er is nog 

heel veel leed in deze wereld. God grijpt niet in met grote mirakels, maar 

Hij toont zich via talloze kleine daden van naastenliefde van zo vele 

mensen in het leven van elke dag. Hij toont zich ook doorheen uw steun 

aan de weeskinderen van Popokabaka! Met en ook dankzij u verliezen 

wij de hoop en de moed niet om verder te werken en het niet op te geven!  

 

 

Mag zr Lieve op jouw steun rekenen in 

2022? Wil je ook in 2022 bij de 

vriendengroep van haar weeskinderen 

behoren? Graag je bijdrage van 40 € of 

meer op de rekening van de 

Bayakavrienden (zie gegevens 

achteraan). Je kan haar ook steunen 

door koffie te kopen of producten van 

Kivuvu  (zie info verder in dit krantje) 

 

 



Zr Lieve vertelt 

November 2021 

 

Dag lieve Bayakavrienden, 

Het eerste blad van dit « nieuw Bayakakrantje » wordt volgekrabbeld in 

het vliegtuig. 

Omringd met «gemaskerde medereizigers » probeer ik een « heel 

speciaal afscheid » uit te schrijven.  

Met een DANKBAAR HART verliet ik deze morgen ons ouderlijk huis. 

Twee volle maanden mocht ik er wonen « samen met ons pa ». Voor hem 

was ik op vervroegd verlof gekomen. Het thuisfront had mij laten weten 

dat hij ernstig ziek was. Na enkele bewogen maanden met veel 



ziekenhuisbezoek is hij uiteindelijk in het ziekenhuis te Roeselare 

gestorven op 21 september. 

 

Het was een enorm emotionele gebeurtenis. 

Echt niet gemakkelijk om een ingoede vader te verliezen en hem voor 

altijd los te laten. 

Gelukkig mogen wij GELOVEN dat het mooiste van ons pa VERRIJST.  

Het is slechts zijn lichaam dat wij lieten gaan : zijn grote sterke handen, 

zijn warme armen, zijn begripvolle ogen, zijn ingoede glimlach en het 

mooiste van alles zijn «warm kloppend hart» werden begraven … en toch 

niet !  

Dat « hart van ons pa » LEEFT voort.  

Dat herkennen wij nu meer dan ooit in «ons zijn » :  

zoveel wilskracht, 

zoveel vuur, 

zoveel vechten tot het laatste uur, 

zoveel liefde om te geven, 

Zoveel trots op al zijn kinderen … dat gaat nooit meer voorbij. 

Ons Pa is nu ook voor altijd VERENIGD met ons mama.  

SAMEN kunnen zij terug zorg dragen voor het « wel en wee » van hun 

kinderen, kleinkinderen, familie en alle mensen die hen nog altijd nauw 

aan hun « hemels hart » liggen.  

Ook zeker de vele BAYAKAVRIENDEN. 

 

Lieve vrienden, 

Fijn dat wij er toch in slaagden, niettegenstaande de rouwperiode en de 

voortdurende coronaperikelen, om ons « jaarlijks BAYAKAFEEST » te 

laten doorgaan. 

Ook pa was reeds enkele maanden van tevoren bezig en bekommerd om 

de opstart van het Bayakafeest. Onnoemelijk veel kleine en grote taken 

nam hij op zich. Ook de jaarlijkse koffieverkoop nam hij in het voorjaar 

nog ter harte. Van deur tot deur probeerde hij onze lekkere Afrikaanse 

koffie aan te praten. Hopelijk werkt zijn geestdrift aanstekelijk !!!  

Ons Bayakafeest kon dit jaar doorgaan en het slaagde. Er kwam wel wat 

minder volk, wat begrijpelijk is door de voortdurende corona-

onzekerheid. Maar de opbrengst werd een succes.  



DANK om jullie aanwezigheid. Ik mocht er vele vrienden, familieleden, 

medezussen, buren, kennissen en sympathisanten ontmoeten … allemaal 

echte BAYAKAVRIENDEN die ons, niettegenstaande zoveel 

moeilijkheden, blijven steunen en helpen. 

  

NIEUWS uit POPO. 

De vele nieuwsberichten, die ik tijdens mijn verblijf in België  

toegestuurd kreeg vanuit Congo, laten aanvoelen dat de situatie van ons 

mensen er niet op vooruit ging. 

In gans Congo blijven talrijke obstakels de positieve ontwikkeling 

dwarsbomen: ziekte, onveiligheid, slechte wegen, verwoesting en gebrek 

aan infrastructuur, inflatie en noem maar op. Ook Covid-19 en de 

maatregelen die genomen werden, verzwakken de economie van het land 

en duizenden mensen verloren hun baan. 



Normaal zijn de volksgezondheid, het onderwijs en de infrastructuur drie 

pijlers die de vooruitgang van een volk goed kleuren. Deze drie domeinen 

raken maar niet van de grond in Congo. 

De enige manier om deze grijze cyclus te doorbreken is blijven 

meevechten om die neerhalende trend te keren en om die zwakke 

productiviteit in alle domeinen te helpen  vergroten. 

 

Lieve vrienden,  

Ik vertrek terug met héél veel moed naar Popo. Meer dan ooit wil ik 

mij aansluiten bij allen die van harte meewerken aan de vooruitgang 

van onze streek. 

Wij kunnen niet alle problemen oplossen … maar ons totaal inzetten voor 

de vele weeskinderen uit Popo blijft een VERZEKERDE DEELNAME 

aan de ontwikkeling van een belangrijk afgebakend kader in de 

ontwikkeling van Popokabaka. 

 



Wat nieuws over onze kinderen. 

In ons vorig krantje verwittigde ik dat het schooljaar 2020-2021, pas op 

8 september zou eindigen. 

Het schooljaar 2020-2021 werd fel gehavend door verschillende 

onderbrekingen. Het jaarprogramma werd absoluut niet afgewerkt. 

Daarom besloten de begeleiders van onze kinderen dat zij het voorbije 

schooljaar zouden overdoen. 

Mits een goeie animatie werd dit voorstel aanvaard door de kinderen en 

de ouders. 

 

Het nieuwe schooljaar zou op 4 oktober starten. Onze kinderen kregen 

dus één maand vakantie.  

Nog voor mijn afreis uit Popo op 10 augustus probeerde ik de jaarlijkse 

vakantie te organiseren. 

Zo reisde ikzelf met de 

kleintjes afkomstig uit 

Kasongo-Lunda (een 12-

tal) naar hun dorp en 

naar de cité van 

Kasongo-Lunda. De 

anderen vertrokken pas 

na 8 september. Het blijft 

belangrijk dat wij de 

familiebanden van de 

kinderen goed 

onderhouden en daartoe 

is het groot verlof een 

goeie gelegenheid. Aan 

vier oudere meisjes werd 

er gevraagd om dit jaar 

hun dorpsvakantie weg 

te cijferen om het vele 

werk dat ik achterliet te 

helpen dragen. 

Lotte, Amber, Caroline 

en Lea wilden dat héél graag doen. De zorg rond de baby’s, de was, de 



strijk, het onderhoud van het huis, de verkoop in onze winkel werd aan 

hen toevertrouwd. Zij deden het van harte. 

 

De start van het nieuwe schooljaar. 

Het werd een moeilijk geval. 

Onmiddellijk na het sluiten van het vorig schooljaar op 8 september werd 

een document van de minister van onderwijs rondgestuurd. Het 

herinnerde iedereen eraan dat het gratis onderwijs een  « topprioriteit » 

blijft voor gans Congo. Het schoolgeld werd in 2019 « definitief en 

volledig » afgeschaft voor de klassen in het basisonderwijs en dit zou zo 

blijven. 

 

Maar andere onopgeloste problemen staken stokken in de wielen. 

Bij de start van dit nieuwe schooljaar eisten de leraren de verbetering van 

hun salarissen. Sedert de afschaffing van de ondersteuning van de 

leerkrachten door de ouders kwam er nooit een verhoging van hun lonen. 

Ook de regularisatie van de nooit betaalde « nieuwe eenheden »  in het 

onderwijs werd een eis.  



Deze meningsverschillen tussen de leraren en de staat dateren sedert 

december 2019. De leerkrachten gingen om deze twee redenen in 

STAKING en overal werd de start van het schooljaar uitgesteld. De 

regering lukt er maar niet in een oplossing te vinden voor deze eisen.  

Opnieuw werden er in verschillende scholen overeenkomsten gemaakt 

tussen ouders en scholen om de leraren te steunen nu de staat, hun echte 

werkgever, er niet toe in staat lijkt. 

Pas begin november kwam de regelmaat terug in het onderwijs … 

  

Ook in Popokabaka gingen alle schoolpoorten open en onze kinderen zijn 

er dolblij om.    

Wij maken zeker werk van de zo broodnodige bijscholing. Ya Lieve wil 

zich daar volledig voor inzetten.Nu onze refter afgewerkt is, kan die ook 

in de namiddag gebruikt worden als « klas » en als « studiezaal ». Wij 

bezorgen jullie zeker een verslag over dit gebeuren. 

 

De oudsten die een « andere richting » kozen verwittigden reeds dat in 

hun nieuw milieu de lessen regelmatig plaats vinden en dat de nodige 

aanpassing gebeurde.  

In Bukanga-Lonzo (op 200 km van Popo) genieten vijf van onze kinderen 

een specifieke vorming en verblijven er in een goed georganiseerd 

internaat : 

- Jeremi zit in de bouwsector 

- Sylvain en Noël volgen een technische richting van « electricien » 



- Agathe en Benedicte kozen voor informatica. 

- In Kinshasa volgen Caroline en Marie de hotelschool. 

 

Dit brengt wel hogere kosten mee 

(ongeveer 1000 $/jaar per 

student), maar wij weten dat wij 

hiervoor steun zullen krijgen. 

 

Onze kleintjes …  

Door de vele fotos en video’s, die 

ik regelmatig toegestuurd kreeg, 

weten wij dat ons twee vedetjes 

Kato en Anne hun eerste stapjes 

zetten. Ook Charlotje lukte erin … 

Nu moeten Emmanuel en Marie-

Bernardine het nog proberen.  

 Ik vertelde reeds over de « 7 

nieuwe kleintjes » die wachten op 

mijn terugkeer. Op dit moment 



verblijven zij nog in de materniteit van Popo of bij hun grootmoeder. 

Het vraagt zeker een betere organisatie en wij plannen om een «baby-

opvang » te organiseren. Het wordt ook nodig een paar 

kinderverzorgsters aan te 

werven. 

Wij laten jullie 

MEELEVEN !     

 

Lieve Bayakavrienden, 

 

De eindejaarsfeesten staan 

voor de deur…. 

Weten jullie dat de 

Kivuvugroep allerlei 

soorten wijnen verkoopt 

ten voordele van de vele initiatieven die in ons weeshuis 

geprogrammeerd werden. Kivuvu neemt de inrichting en de organisatie 

van de « kinderopvang » op zich. Bijgaand vinden jullie inlichtingen 

rond deze verkoop … https://www.kivuvu.be/nieuws 

 

Lieve Bayaka vrienden 

Ik wens jullie allen mooie gezegende eindejaarsfeesten en Gods Zegen 

over 2022. 

 

KOFFIEVERKOOP 
 

Lieve bayakavrienden,  

De tijd voor een nieuwe actie ten 

voordele van ons weeshuis is 

weer aangebroken. Vanaf nu tot 

einde februari verkopen wij 

opnieuw onze KOFFIE. 

 

Dankzij de vorige koffieverkoop 

hebben wij in ons weeshuis nu 

een aantal diepvriezers op zonnepanelen en kunnen wij vlees, vis enz 

bewaren en verkopen. Nu wordt het tijd om aandacht te geven aan alle 

https://www.kivuvu.be/nieuws


daken van onze gebouwen (oud en nieuw weeshuis, herberg, keuken, huis 

chauffeurs, kleuterschool en lagere school). De golfplaten zijn 

onderhevig aan wind, felle zon en regen. De kwaliteit is ook minder goed 

dan in België. Om ze te kunnen vrijwaren moeten ze allemaal een 

antiroestvrije verflaag krijgen. De ingenieur berekende dat we daarvoor 

een bedrag nodig hebben van 25815€. Dat daken van essentieel belang 

zijn voor al onze gebouwen hoef ik wellicht niet uit te leggen. 

Bij voorbaat een gemeende dank om de steun langs de koffie-

aankoop. Info vindt u op de website. 

 

 

 

--------------------------- 

 

 

vzw ‘De Bayaka-vrienden’ 

Kasteelstraat 82, 8750 Zwevezele, Tel. 051/613244 – 0495/412715 

E-mailadres: bayakavrienden@telenet.be 

Website: www.bayakavrienden.be 

Reknr.: BE22 3800 1632 2747 
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